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PROTOKÓŁ  Nr XXX/ 2009  
 

z przebiegu XXX zwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Z bąszynku 
odbytej w dniu 29 stycznia 2009 roku 

w sali konferencyjnej Urz ędu Miejskiego w Zb ąszynku  
 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur  powitał, radnych, Burmistrza Wiesława Czyczerskiego, 
Zastępcę Burmistrza Jana Makarewicza, główną księgową Dorotę Chłopowiec, kierowników 
jednostek organizacyjnych, dyrektorów szkół oraz pozostałych przybyłych i otworzył obrady 
XXX sesji Rady Miejskiej w Zbąszynku o godz. 13.00. Jednocześnie stwierdził, Ŝe na sali 
obecnych jest 15 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób 
stanowi quorum dla prawomocności obrad /listy obecności radnych oraz gości stanowią 
załączniki nr 1 i 2 do niniejszego protokołu/.  
 
Do pkt. 2.  
 

Wybór Sekretarza obrad 
 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur przyjętym zwyczajem na Sekretarza obrad sesji zgłosił 
kandydaturę radnego Ryszarda Dembniaka (wyraził zgodę) i zarządził głosowanie. 
- za pełnieniem przez radnego Ryszarda Dembniaka fu nkcji Sekretarza obrad 
dzisiejszej sesji Rady - głosowało 15 radnych. 
W wyniku głosowania Przewodnicz ący Rady stwierdził, Ŝe Sekretarzem obrad 
dzisiejszej sesji Rady został radny Ryszard Dembnia k. 
 
Do pkt.3.  

 
Przyjęcie porz ądku obrad 

 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur  przedstawił planowany porządek obrad.  
 
      P o r z ą d e k   o b r a d :  
1. Otwarcie sesji 
2. Wybór Sekretarza obrad 
3. Przyjęcie porządku obrad 
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady 
5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach w okresie międzysesyjnym 
6. Informacja Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym 
7. Interpelacje i zapytania 
8. Sprawozdanie z wykonania WPI za 2008 rok 
9. Planowanie przestrzenne w zakresie rozwoju gminy na lata 2009-2015 
10. Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej za 2008 rok 
11.    Podjęcie uchwał 

a) w sprawie wyraŜenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny nieruchomości  
   (projekt nr 1) 

b) w sprawie wyraŜenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny nieruchomości  
   (projekt nr 2) 

c) w sprawie zmian budŜetu gminy i w budŜecie gminy na 2009 rok 
d) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia  wysokości  stawek  i zasad poboru 

podatku od nieruchomości, opłaty od posiadania psów i opłaty  targowej  
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e) zmieniająca uchwałę w sprawie inkasa podatku od nieruchomości, rolnego, 
leśnego, takŜe w formie łącznego zobowiązania pienięŜnego, określenia 
inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso 

f)  w sprawie przystąpienia do sporządzenia  miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego wsi Kosieczyn oraz zmiany miejscowego  planu  zagospodarowania 
przestrzennego wsi Kosieczyn i Chlastawa, tereny połoŜone w obrębie wsi 
Kosieczyn i Chlastawa przy drodze woj. Nr 302 

g) w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i 
kierunków  zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Zbąszynek w 
miejscowościach Kosieczyn i Chlastawa   

h) w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego miasta Zbąszynek oraz przyległych wsi 
Kosieczyn i Chlastawa w obrębie wsi Chlastawa 

i) w sprawie zatwierdzenia zmian w programie gospodarczym: „Plan Odnowy 
Miejscowości Dąbrówka Wlkp. na lata 2008-2015” 

12.    Odpowiedzi na interpelacje 
13. Oświadczenia i wolne wnioski 
14.    Zakończenie obrad 
 
Zmian do porz ądku obrad nie zgłoszono. 
 
Nad przyj ęciem porz ądku głosowano jednogło śnie. 
 
 
Do pkt 4.  

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 
 

Przewodnicz ący Rady  Jan Mazur poinformował radnych, Ŝe protokół z poprzedniej sesji 
przez czas trwania sesji będzie wyłoŜony do wglądu i jeŜeli nie będzie uwag zostanie 
przyjęty w pkt.13 porządku obrad. 
 
 
Do pkt. 5  
 

Informacja Przewodnicz ącego Rady o działaniach w okresie mi ędzysesyjnym 
 
 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie 
międzysesyjnym  /sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu/. 
  
 
Do pkt.6  

 
Informacja Burmistrza z działalno ści w okresie mi ędzysesyjnym 

 
 
Burmistrz Wiesław Czyczerski  przedstawił informację z działalności w okresie 
międzysesyjnym /informacja stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu/.  
W uzupełnieniu do przedstawianego sprawozdania z działalności w okresie międzysesyjnym 
dołączona została informacja z działalności referatów Urzędu Miejskiego w okresie 
międzysesyjnym /informacja z działalności referatów UM w okresie od 23 grudnia 2008r.  do 
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28 stycznia 2009 r. - stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu/. 

Radny Krzysztof Krzywak zgłosił zapytanie do przedstawionej informacji o charakter 
pomocy, która zostanie udzielona uczniom Gimnazjum i szkół podstawowych ze środków 
PFRON-u? 
W odpowiedzi Burmistrz poinformował, Ŝe jest to pomoc realizowana w ramach  OPS i 
dotyczy umoŜliwienia  podnoszenia wykształcenia przez osoby niepełnosprawne, którymi 
zajmuje się Ośrodek Pomocy Społecznej. 

Do pkt.7  
 

Interpelacje i zapytania 
 

Radny Wojciech Półtorak  zgłosił następujące interpelacje: 
- jak wygląda obecnie sytuacja dot. realizacji projektu dot. kanalizacji, czy wszystko jest na 

bieŜąco i czy jest nadzieja, Ŝe gmina otrzyma środki w bieŜącym roku? 
- jak wygląda sprawa sądowa w temacie oczyszczalni ścieków? 
 
Radna Maria Dobry  zgłosiła interpelację o podjęcie działań mających na celu znaczną 
poprawę bezpieczeństwa mieszkańców Kosieczyna poprzez umieszczenie znaku 
ograniczającego prędkość do 40 km/godz. pod tablicami oznaczającymi teren zabudowany 
Kosieczyna oraz namalowanie linii ciągłych w okolicy młyna w Kosieczynie, co znacznie 
poprawi bezpieczeństwo pieszych, a szczególnie dzieci idących do szkoły /interpelacja 
stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu/. 
 
Radny Krzysztof Krzywak zgłosił następujące zapytania: 
- czy planuje się kamerę z dzwonkiem przed wejściem do rejestracji od zewnątrz 

Przychodni na ul. Kosieczyńskiej. Radny zauwaŜył, Ŝe winda na ul.Kosieczyńskiej 
funkcjonuje, rejestracja jest od strony ul.Kosieczyńskiej a Ŝeby dostać się do windy 
trzeba kogoś poprosić, by zawołano osobę z recepcji. Radny był zdania, Ŝe naleŜałoby 
uszanować godność niepełnosprawnych, by stale nie musieli się o coś prosić. 

- jak wygląda procedura w zakresie zabudowy windy w Przychodni na ul. Długiej, na jakim 
jest etapie i czy poczyniono przygotowania do pozyskania środków zewnętrznych? 

- w nawiązaniu do interpelacji złoŜonej na grudniowej sesji w temacie bezrobocia radny 
zwrócił się z prośbą, by do informacji z działalności Referatów Urzędu Miejskiego 
dołączać comiesięcznie informację dot. liczby bezrobotnych z terenu naszej gminy. 

- jak wygląda sprawa opieki nad bezdomnymi psami, jak odbywa się to w zakresie 
Ŝywieniowym i opieki. Ponadto radny zapytał, czy gmina w tym temacie korzysta ze 
wsparcia mieszkańców – jeŜeli tak, to radny zasugerował, Ŝe osobom tym naleŜałoby 
złoŜyć podziękowanie. 

- czy planuje się utwardzenie części miejsc na ulicy Platanowej? 
 
Radny Ryszard Stachowiak  - w nawiązaniu do planowanego przez Starostwo Powiatowe 
remontu drogi między Dąbrówką Wlkp. a Zbąszynkiem zwrócił się z zapytaniem, czy w 
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zakresie tego zadania ujęty jest równieŜ remont odcinka od rogatek miasta aŜ do dworca w 
Zbąszynku? 
 
Do pkt.8  

Sprawozdanie z wykonania WPI za 2008 rok 
 
W przedstawianym temacie Burmistrz Wiesław Czyczerski  odniósł się do pierwotnego WPI 
przyjętego uchwałą w grudniu 2007 roku. Omówił wykonanie poszczególnych zadań ujętych 
w WPI. Ponadto poinformował, Ŝe pod koniec roku wprowadzono cztery dodatkowe zadania 
tj. przebudowa ulicy Wrocławskiej (koszt 115 tys.zł), Krakowskiej (koszt 150 tys. zł), budowa 
kompleksu sportowo-rekreacyjnego w Zbąszynku, modernizacja ulicy Wojska Polskiego 
(plan 20 tys. zł na dokumentację wykonania parkingów). W ramach WPI zaplanowano na 
zadania 1.477.279 zł wydano 1.293.514 zł. Następnie Burmistrz przedstawił wykonanie 
jednorocznego WPI przyjętego w 2008 roku /sprawozdanie z wykonania stanowi załącznik nr 
7 do niniejszego protokołu/. 

 
Do pkt.9  

 
Planowanie przestrzenne w zakresie rozwoju gminy na  lata 2009-2015 

 
Informację przedstawił inspektor Tadeusz Czy Ŝ /informacja stanowi załącznik nr 8 do 
protokołu/. 
W uzupełnieniu Burmistrz  poinformował, Ŝe mając studium zagospodarowania 
przestrzennego większość z przedstawionych działań będzie moŜna podejmować w oparciu 
o wydanie decyzji,  bez konieczności decyzji planistycznych i bez konieczności zmiany 
planu. Studium pozwoli na podejmowanie szybkich działań w przypadku pojawienia się 
potencjalnego inwestora na naszym terenie. 

W kwestii farm wiatrowych na terenie Dabrówki Wlkp. i Kosieczyna, dla których 
funkcjonowania nastąpiło podjęcie uchwał zmieniających plan zagospodarowania 
przestrzennego, Burmistrz poinformował, Ŝe ich powstanie wymaga dodatkowych uzgodnień, 
poniewaŜ tego typu inwestycje z jednej strony niosą pewne korzyści  finansowe dla 
właścicieli gruntów jak równieŜ 2% od wartości inwestycji dla budŜetu gminy, ale z drugiej 
strony trzeba mieć świadomość, Ŝe za tym idą równieŜ pewne ograniczenia, mianowicie 
zachowanie odpowiednich odległości inwestowania od tych farm, jak równieŜ wysokości 
inwestycji itp., co dalej wiąŜe się z tym, Ŝe większość z tych terenów pozostanie terenami 
rolniczymi związanymi głównie z uprawami a nie z inwestycjami. 

Radny Krzysztof Krzywak  zapytał jak daleko posunięta jest koncepcja budowy ścieŜek 
rowerowych? 

Inspektor Tadeusz Czy Ŝ poinformował, Ŝe w zakresie ścieŜek rowerowych jest stworzona 
koncepcja opracowana przez firmę Fojud, jednocześnie w latach 2002-2003 nastąpiło 
przygotowanie koncepcji pod kątem budowy ścieŜek rowerowych w ramach Euroregionu 
Sprewa-Nysa-Bóbr. Projekt budowy ścieŜek technicznie dokumentacyjnie wymaga jeszcze 
kilku korekt. 
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Radny Krzysztof Krzywak  zwrócił się z prośbą o przedstawienie na Komisji Gospodarki i 
BudŜetu koncepcji i układu ścieŜek rowerowych. 

W uzupełnieniu Burmistrz przedstawił na mapie planu zagospodarowania przestrzennego 
przebieg tzw. ścieŜki południowej w ramach Euroregionu Sprewa-Nysa-Bóbr, przed 
wejściem gminy Zbąszyń do Euroregionu a następnie przedstawił jej obecny przebieg, który 
zmienił się po wejściu gminy Zbąszyń w struktury Euroregionu. Koncepcja tej ścieŜki jest dla 
naszej gminy bazą wyjściową, łączącą ścieŜki rowerowe gminy Zbąszynek z całą lokalizacją 
ścieŜek rowerowych Euroregionu Sprewa-Nysa-Bóbr. Ponadto w ramach tej koncepcji 
Euroregion ma moŜliwość ubiegać się o środki zewnętrzne. Gmina Zbąszynek jest  obecnie 
na etapie realizacji ścieŜki rowerowej na odcinku Chlastawa – Kosieczyn i wyjazd w stronę 
Kręcka, jak równieŜ na etapie uzgadniania ceny ścieŜki rowerowej Dąbrówka Wlkp. – 
Zbąszynek, w porozumieniu z Zarządem Powiatu, wzdłuŜ drogi powiatowej Dąbrówka Wlkp.-
Zbąszynek. Koncepcja i dokumentacja była opracowana w 2005 roku, ale pewne realia się 
zmieniły i trzeba to zweryfikować. Obecnie wymagana jest zgoda wszystkich właścicieli 
gruntów na przekazanie właścicielowi ścieŜki, dlatego potrzeba odnowienia pozwolenia na 
budowę ścieŜki. ŚcieŜka planowana jest do wykonania w momencie porządkowania 
gospodarki wodno-ściekowej w Dąbrówce Wlkp. Ponadto w bieŜącym roku gmina zamierza 
wspólnie z powiatem wykonać ścieŜkę rowerową na odcinku Rogoziniec – cmentarz w 
Rogozińcu, po stronie gminy będą sprawy gruntowe i dokumentacyjne. 

Radny Krzysztof Krzywak  był zdania, by stopień waŜności budowy ścieŜek rowerowych był 
na podobnym poziomie waŜności tematów budowy dróg. 

Wiceprzewodnicz ący Rady Gra Ŝyna Znamirowska-Szwarc  zgłosiła zapytanie, czy pod 
lokalizacje farm wiatrowych trzeba przekwalifikować ziemię? Ponadto radna poinformowała, 
Ŝe w tym temacie mieszkańcy mają duŜo pytań i niejasności jeśli chodzi o podpisywanie 
umów w sprawie dzierŜawy gruntów pod farmy wiatrowe. 
W odpowiedzi Burmistrz  poinformował, Ŝe przekwalifikowanie ziemi jest w tym wypadku 
konieczne, do tego wymagana jest zmiana w planie zagospodarowania przestrzennego, nie 
moŜna tego wykonać decyzją. W temacie nawiązywania umów z nabywcami gruntów pod 
lokalizacje farm, Burmistrz poinformował, Ŝe kaŜdy właściciel gruntu jest osobą pełnoprawną 
w znaczeniu podejmowania samodzielnych decyzji i nie ma potrzeby konsultowania tego z 
gminą. Jednocześnie Burmistrz przestrzegł, Ŝe jest to nie do końca czysta sprawa, poniewaŜ 
osobą zbierającą umowy jest zwykły nabywca gruntów podszywający się pod 
przedstawiciela firmy reprezentującej farmy wiatrowe. Ponadto Burmistrz zwrócił uwagę, by 
nie podejmować pochopnie decyzji, gdyŜ patrząc na przypadki z innych gmin zdarzały się 
sytuacje, Ŝe cena dzierŜawy wzrastała kilkakrotnie w porównaniu do wcześniejszych 
uzgodnień a nabywający odsprzedawał firmie ziemię za duŜo wyŜszą cenę. Ponadto w 
kwestii wyjaśnienia skierowanych przez mieszkańców zarzutów, Ŝe gmina nie interesuje się 
warunkami umów, Burmistrz poinformował, Ŝe jest to wynikiem nie informowania Urzędu 
przez rolników o pojawieniu się propozycji podpisania tego typu umów, stąd gmina nie 
weźmie za to odpowiedzialności. Burmistrz zaznaczył, Ŝe będą to umowy wiąŜące, równieŜ 
pod względem odszkodowań finansowych za ich zerwanie. 
Rada przyj ęła informacj ę w sprawie planowania przestrzennego w zakresie roz woju 
gminy na lata 2009-2015. 
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Do pkt. 10  

Sprawozdanie z działalno ści Komisji Rewizyjnej za 2008 rok 
 

 
Radni otrzymali sprawozdanie w formie pisemnej /sprawozdanie stanowi załącznik nr 9 do 
niniejszego protokołu/.  
W sprawozdaniu ujęto wszystkie wnioski, z którymi Komisja wystąpiła podczas kontroli 
przeprowadzonych w 2008 roku. 

Jak poinformował Przewodnicz ący Komisji Rewizyjnej Andrzej Budych , w ocenie Komisji 
istotnymi sprawami dla budŜetu Gminy są: 

1. oczyszczalnia ścieków – doprowadzenie sprawy sądowej do pozytywnego 
finału dla Urzędu,  

2. nieuregulowana kara za ścieki, 
3. upublicznienie wykazu zamówień publicznych na stronie internetowej, celem 

zapewnienia pełnej transparentności (kto, co i za ile) 

Ponadto Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, Ŝe Komisja wniosła aby 
wszystkie wnioski z prac Komisji znalazły się w planach pracy odpowiednich jednostek 
Urzędu, aby nie okazało się Ŝe na koniec kadencji Rady Komisja Rewizyjna w 
podsumowaniu jej działania umieści te same wnioski. Przewodniczący Komisji wyróŜnił 
współpracę z Panią Skarbnik, która w ocenie Komisji układa się bardzo dobrze.  

Nie zgłoszono zapytań do treści sprawozdania, zatem Przewodniczący Rady Jan Mazur 
stwierdził, Ŝe sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej za 2008 rok zostało przyjęte. 

Następnie na wniosek Burmistrza Przewodniczący Rady zarządził 10-minutową przerwę. 

Po przerwie 

 
Do pkt. 11  

Podjęcie uchwał 
a/. 
 
Burmistrz Wiesław Czyczerski  przedstawił treść projektu uchwały w sprawie wyraŜenia 
zgody na udzielenie bonifikaty od ceny nieruchomości - projekt nr 1. 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur poinformował, Ŝe Komisje zapoznały się z treścią 
projektu na wspólnym posiedzeniu Komisji, zapytał czy są pytania do przedstawionego 
projektu uchwały, po czym zarządził głosowanie. 
Rada Miejska w obecności 15 radnych, przy 15 głosach „za” podjęła uchwałę Nr XXX/1/2009 
w sprawie wyraŜenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny nieruchomości. 
W wyniku głosowania Przewodnicz ący Rady Jan Mazur stwierdził, Ŝe Uchwała Nr 
XXX/1/2009 w sprawie wyra Ŝenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny 
nieruchomo ści została podj ęta jednogło śnie  /uchwała stanowi załącznik nr 10 do 
niniejszego protokołu/. 
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b/. 
 
Burmistrz Wiesław Czyczerski  przedstawił treść projektu uchwały w sprawie wyraŜenia 
zgody na udzielenie bonifikaty od ceny nieruchomości - projekt nr 2. 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur poinformował, Ŝe Komisje zapoznały się z treścią 
projektu na wspólnym posiedzeniu Komisji, zapytał czy są pytania do przedstawionego 
projektu uchwały, po czym zarządził głosowanie. 
Rada Miejska w obecności 15 radnych, przy 15 głosach „za” podjęła uchwałę Nr XXX/2/2009 
w sprawie wyraŜenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny nieruchomości. 
W wyniku głosowania Przewodnicz ący Rady Jan Mazur stwierdził, Ŝe Uchwała Nr 
XXX/2/2009 w sprawie wyra Ŝenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny 
nieruchomo ści została podj ęta jednogło śnie   /uchwała stanowi załącznik nr 11 do 
niniejszego protokołu/. 
 
c/. 
 
Radny Krzysztof Krzywak zgłosił uwagę, Ŝe naleŜałoby zmienić kolejność rozpatrywania 
projektów uchwał, pierwsza w kolejności powinna być uchwała w sprawie zatwierdzenia 
zmian w programie gospodarczym: „Plan Odnowy Miejscowości Dąbrówka Wlkp. na lata 
2008-2015”.a dopiero po nim projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie na 2009 rok, 
poniewaŜ jeŜeli Rada przyjmie zmiany do Planu Odnowy Miejscowości to moŜe na tej 
podstawie wprowadzić stosowne zmiany do budŜetu gminy na 2009 rok. Uwagę radnego 
Krzysztofa Krzywaka Rada uznała za zasadną, stąd zamiana kolejności podjęcia uchwał 
(pkt. 11 pdpkt „c” na pdpkt „h” i odwrotnie).  
 
Burmistrz Wiesław Czyczerski  przedstawił treść projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia 
zmian w programie gospodarczym: „Plan Odnowy Miejscowości Dąbrówka Wlkp. na lata 
2008-2015”. Ponadto Burmistrz poinformował, Ŝe zmiana w Planie Odnowy Miejscowości 
została przyjęta przez Radę Sołecką oraz przez Zebranie Wiejskie w Dąbrówce Wlkp, które 
odbyło się 28 stycznia 2009 roku. 
W uzupełnieniu Przewodnicz ący Rady Jan Mazur  poinformował, Ŝe w Zebraniu Wiejskim 
uczestniczyło 68 mieszkańców Dąbrówki Wlkp.,  za wprowadzeniem powyŜszej zmiany do 
Planu Odnowy Miejscowości głosowało 62 mieszkańców, 3 było „przeciw” i 3 wstrzymało się 
od głosu. 
Radny Krzysztof Krzywak  zgłosił zapytanie, czy tą Uchwałą Rada uchwala program czy 
wprowadza zmianę, poniewaŜ w projekcie uchwały jest zapis w paragrafie 1 Ŝe „uchwala się 
program gospodarczy pn.: „Plan Odnowy Miejscowości Dąbrówka Wlkp. na lata 2008-2015”, 
stanowiący załącznik nr 1 do niniejszej uchwały”? 
Burmistrz wyjaśnił, Ŝe w początkowej wersji projektu uchwały był inny zapis, ale zgodnie z 
opinią radcy prawnego wniesiono poprawkę i projekt uchwały otrzymał nowe brzmienie. 

Radny Wojciech Półtorak  zapytał jak ma się wprowadzenie zmiany i związana z nią 
budowa sali wiejskiej do przepisów ustawy o wychowaniu w trzeźwości, zgodnie z którą w 
obiektach szkół,  placówek oświatowych i wychowawczych zabrania się podawania i 
spoŜywania alkoholu? Ponadto poinformował, Ŝe jako grupa radnych wystąpi do Wydziału 
Nadzoru o uniewaŜnienie tej uchwały. 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur  nadmienił, Ŝe podobną sytuację mamy przy ZST w 
Zbąszynku i nikt tego nigdy nie kwestionował. 
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Burmistrz  poinformował, Ŝe temat nie ma nic wspólnego z obiektem szkolnym, jest to poza 
obiektem szkolnym; nie jest to adaptacja obiektu szkolnego na prowadzenie tego typu 
działalności.  
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur poinformował, Ŝe Komisje zapoznały się z treścią 
projektu na wspólnym posiedzeniu Komisji, po czym zarządził głosowanie. 
Rada Miejska w obecności 15 radnych, przy 10 głosach „za” i 5 głosach wstrzymujących  
podjęła uchwałę Nr XXX/3/2009 w sprawie zatwierdzenia zmian w programie gospodarczym: 
„Plan Odnowy Miejscowości Dąbrówka Wlkp. na lata 2008-2015”. 
W wyniku głosowania Przewodnicz ący Rady Jan Mazur stwierdził, Ŝe Uchwała Nr 
XXX/3/2009 w sprawie zatwierdzenia zmian w programi e gospodarczym: „Plan 
Odnowy Miejscowo ści Dąbrówka Wlkp. na lata 2008-2015”została podj ęta przy 10 
głosach „za” i 5 głosach wstrzymuj ących  /uchwała stanowi załącznik nr 12 do 
niniejszego protokołu/. 
 
 
d/. 
 
Burmistrz Wiesław Czyczerski  przedstawił treść projektu uchwały zmieniającej uchwałę w 
sprawie określenia  wysokości  stawek  i zasad poboru podatku od nieruchomości, opłaty od 
posiadania psów i opłaty  targowej. 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur poinformował, Ŝe Komisje zapoznały się z treścią 
projektu na wspólnym posiedzeniu Komisji, zapytał czy są pytania do przedstawionego 
projektu uchwały, po czym zarządził głosowanie. 
Rada Miejska w obecności 15 radnych, przy 15 głosach „za” podjęła uchwałę Nr XXX/4/2009 
zmieniającej uchwałę w sprawie określenia  wysokości  stawek  i zasad poboru podatku od 
nieruchomości, opłaty od posiadania psów i opłaty targowej. 
W wyniku głosowania Przewodnicz ący Rady Jan Mazur stwierdził, Ŝe Uchwała Nr 
XXX/4/2009 zmieniaj ąca uchwał ę w sprawie okre ślenia  wysoko ści  stawek  i zasad 
poboru podatku od nieruchomo ści, opłaty od posiadania psów i opłaty  targowej 
została podj ęta jednogło śnie  /uchwała stanowi załącznik nr 13  do niniejszego protokołu/. 
 
e/. 
 
Burmistrz Wiesław Czyczerski  przedstawił treść projektu uchwały zmieniającej uchwałę w 
sprawie inkasa podatku od nieruchomości, rolnego, leśnego, takŜe w formie łącznego 
zobowiązania pienięŜnego, określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso. 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur poinformował, Ŝe Komisje zapoznały się z treścią 
projektu na wspólnym posiedzeniu Komisji, zapytał czy są pytania do przedstawionego 
projektu uchwały, po czym zarządził głosowanie. 
Rada Miejska w obecności 15 radnych, przy 15 głosach „za” podjęła uchwałę Nr XXX/5/2009 
poinformował, Ŝe Komisje zapoznały się z treścią projektu na wspólnym posiedzeniu Komisji, 
zapytał czy są pytania do przedstawionego projektu uchwały, po czym zarządził głosowanie. 
W wyniku głosowania Przewodnicz ący Rady Jan Mazur stwierdził, Ŝe Uchwała Nr 
XXX/5/2008 zmieniaj ąca uchwał ę w sprawie inkasa podatku od nieruchomo ści, 
rolnego, le śnego, tak Ŝe w formie ł ącznego zobowi ązania pieni ęŜnego, okre ślenia 
inkasentów i wysoko ści wynagrodzenia za inkaso została podj ęta jednogło śnie  
/uchwała stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu/. 
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f/. 
 
Burmistrz Wiesław Czyczerski  przedstawił treść projektu uchwały w sprawie przystąpienia 
do sporządzenia  miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi Kosieczyn oraz 
zmiany miejscowego  planu  zagospodarowania przestrzennego wsi Kosieczyn i Chlastawa, 
tereny połoŜone w obrębie wsi Kosieczyn i Chlastawa przy drodze woj. Nr 302. 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur poinformował, Ŝe Komisje zapoznały się z treścią 
projektu na wspólnym posiedzeniu Komisji, zapytał czy są pytania do przedstawionego 
projektu uchwały, po czym zarządził głosowanie. 
Rada Miejska w obecności 15 radnych, przy 15 głosach „za” podjęła uchwałę Nr XXX/6/2009 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia  miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego wsi Kosieczyn oraz zmiany miejscowego  planu  zagospodarowania 
przestrzennego wsi Kosieczyn i Chlastawa, tereny połoŜone w obrębie wsi Kosieczyn i 
Chlastawa przy drodze woj. Nr 302. 
W wyniku głosowania Przewodnicz ący Rady Jan Mazur stwierdził, Ŝe Uchwała Nr 
XXX/6/2009  w sprawie przyst ąpienia do sporz ądzenia  miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego wsi Kosieczyn oraz zmiany miejscowego  planu  
zagospodarowania przestrzennego wsi Kosieczyn i Chl astawa, tereny poło Ŝone w 
obr ębie wsi Kosieczyn i Chlastawa przy drodze woj. Nr 3 02 została podj ęta 
jednogło śnie  /uchwała stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu/. 
 
g/. 
 
Burmistrz Wiesław Czyczerski  przedstawił treść projektu uchwały w sprawie przystąpienia 
do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków  zagospodarowania 
przestrzennego miasta i gminy Zbąszynek w miejscowościach Kosieczyn i Chlastawa.  
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur poinformował, Ŝe Komisje zapoznały się z treścią 
projektu na wspólnym posiedzeniu Komisji, zapytał czy są pytania do przedstawionego 
projektu uchwały, po czym zarządził głosowanie. 
Rada Miejska w obecności 15 radnych, przy 15 głosach „za” podjęła uchwałę Nr XXX/7/2009 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków  
zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Zbąszynek w miejscowościach Kosieczyn 
i Chlastawa. 
W wyniku głosowania Przewodnicz ący Rady Jan Mazur stwierdził, Ŝe Uchwała Nr 
XXX/7/2009 w sprawie przyst ąpienia do sporz ądzenia zmiany studium uwarunkowa ń i 
kierunków  zagospodarowania przestrzennego miasta i  gminy Zb ąszynek w 
miejscowo ściach Kosieczyn i Chlastawa została podj ęta jednogło śnie /uchwała stanowi 
załącznik nr 16 do niniejszego protokołu/. 
 
h/. 
 
Burmistrz Wiesław Czyczerski  przedstawił treść projektu uchwały w sprawie przystąpienia 
do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta 
Zbąszynek oraz przyległych wsi Kosieczyn i Chlastawa w obrębie wsi Chlastawa. 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur poinformował, Ŝe Komisje zapoznały się z treścią 
projektu na wspólnym posiedzeniu Komisji, zapytał czy są pytania do przedstawionego 
projektu uchwały, po czym zarządził głosowanie. 
Rada Miejska w obecności 15 radnych, przy 15 głosach „za” podjęła uchwałę Nr XXX/8/2009 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego miasta Zbąszynek oraz przyległych wsi Kosieczyn i Chlastawa w obrębie wsi 
Chlastawa. 
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W wyniku głosowania Przewodnicz ący Rady Jan Mazur stwierdził, Ŝe Uchwała Nr 
XXX/8/2009 w sprawie przyst ąpienia do sporz ądzenia zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego miasta Zb ąszynek oraz przyległych wsi Kosieczyn 
i Chlastawa w obr ębie wsi Chlastawa została podj ęta jednogło śnie /uchwała stanowi 
załącznik nr 17 do niniejszego protokołu/. 
 
i/. 
 
Główna ksi ęgowa Dorota Chłopowiec  przedstawiła treść projektu uchwały w sprawie 
zmian budŜetu gminy i w budŜecie gminy na 2009 rok. 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur poinformował, Ŝe Komisje zapoznały się z treścią 
projektu na wspólnym posiedzeniu Komisji, zapytał czy są pytania do przedstawionego 
projektu uchwały, po czym zarządził głosowanie. 
Rada Miejska w obecności 15 radnych, przy 11 głosach „za” i 4 głosach wstrzymujących 
podjęła uchwałę Nr XXX/9/2009 w sprawie zmian budŜetu gminy i w budŜecie gminy na 2009 
rok. 
W wyniku głosowania Przewodnicz ący Rady Jan Mazur stwierdził, Ŝe Uchwała Nr 
XXX/9/2009 w sprawie zmian bud Ŝetu gminy i w bud Ŝecie gminy na 2009 rok została 
podj ęta przy 11 głosach „za” i 4 głosach wstrzymuj ących /uchwała stanowi załącznik nr 
18 do niniejszego protokołu/. 
 
 
 
Do pkt.12   
 

Odpowiedzi na interpelacje 
 

Odpowiedzi na interpelacje przedstawił Burmistrz Wi esław Czyczerski. 
 
W odpowiedzi na zapytanie radnego Wojciecha Półtoraka w temacie projektu kanalizacji 
Burmistrz poinformował, Ŝe obecnie ma miejsce porządkowanie i uzupełnianie dokumentacji 
i nanoszenie poprawek zarzuconych przez komitet ekspertów. Wyznaczono 10 - dniowy 
termin na uwzględnienie poprawek.  
W odpowiedzi na drugą interpelację radnego Wojciecha Półtoraka w temacie sprawy 
sądowej dot. oczyszczalni ścieków, Burmistrz poinformował, Ŝe wszystkie strony odniosły się 
do pozwu, obecnie trwa etap zapoznawania się z tymi odniesieniami i zgłoszonymi uwagami, 
termin sprawy sądowej nie został jeszcze ustalony. 
 
W kwestii interpelacji radnej Marii Dobry Burmistrz poinformował, Ŝe wystąpi do właściciela 
drogi, który tę sprawę rozstrzygnie. Biorąc pod uwagę ruch na tej drodze, 
zdaniem Burmistrza na tym odcinku powinna być podwójna linia ciągła.  
W temacie rozwiązań zasugerowanych przez radnego Krzysztofa Krzywaka w 
udogodnieniach wejścia na teren przychodni na ul. Kosieczyńskiej przez osoby 
niepełnosprawne, Burmistrz poinformował, Ŝe 10 lutego odbędzie się spotkanie z Zarządem 
Zdrovity, które będzie miało na celu omówienie dalszej współpracy, poniewaŜ obecna 
sytuacja tj. wprowadzenie kolejnego podmiotu funkcjonującego w Przychodni wprowadza 
pewien dylemat,  który podmiot miałby poruszony przez radnego problem sfinansować. 
Ponadto Burmistrz nadmienił, iŜ skłania się ku temu, by wyznaczyć pełnomocnika; osobę, 
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która jako reprezentant gminy przejęłaby obiekty przychodni miejskiej i kolejowej oraz 
internatu w Rogozińcu. 

W temacie procedury w zakresie zabudowy windy w Przychodni na ul. Długiej, na jakim jest 
etapie i czy poczyniono przygotowania do pozyskania środków zewnętrznych, Burmistrz 
poinformował, Ŝe winda będzie funkcjonować, będzie to winda zewnętrzna, umieszczona od 
strony banku. Obecnie czekamy na ofertę i wstępny kosztorys. Rok 2009 przeznacza się na 
kompletowanie dokumentacji, starania o pozyskanie środków z PFRON-u, moŜe wróci temat 
programu norweskiego, natomiast budowa windy zostanie sfinansowana z budŜetu roku 
2010. 
 
Ponadto Burmistrz przychylił się do prośby radnego Krzysztofa Krzywaka o dołączanie do 
informacji z działalności Referatów Urzędu Miejskiego comiesięcznych informacji dot. liczby 
bezrobotnych z terenu naszej gminy. 
  
W odpowiedzi na interpelację dotyczącą opieki nad bezdomnymi psami, Burmistrz 
poinformował, Ŝe za Urzędem utworzone są kojce dla bezdomnych psów, w opiekę nad 
psami zaangaŜowane są dwie miłośniczki zwierząt, mieszkanki naszego miasta. Nie 
uhonorowano do tej pory tych pań.  
Radny Krzysztof Krzywak  poszerzył swoje zapytanie jak wygląda sprawa róŜnorodności 
podawanej karmy i zapewnienie czystości psom? 
W odpowiedzi Burmistrz poinformował, Ŝe czystość zapewniana jest przez pracowników 
Urzędu, psy mają załoŜone ksiąŜeczki zdrowia, koszty zakupu karmy ponosi Urząd. 
 
W odpowiedzi na kolejne zapytanie radnego Krzysztofa Krzywaka w temacie ulicy 
Platanowej i jej utwardzenia, Burmistrz poinformował, Ŝe planuje się utwardzenie części 
miejsc na ulicy Platanowej.  
 
W odpowiedzi na zapytanie radnego Ryszarda Stachowiaka  w temacie zakresu 
planowanego przez powiat zadania - remontu drogi Dąbrówka Wlkp. – Zbąszynek, Burmistrz 
poinformował, Ŝe w zakresie robót nie ujęto remontu odcinka drogi od rogatek do dworca w 
Zbąszynku. Zakres robót kończy się na wjeździe do Zbąszynka, natomiast remont tego 
odcinka drogi jest wpisany w ramach budowy ronda przy Placu Dworcowym. 
 
Do pkt.13  

Oświadczenia i wolne wnioski 
 
Radny Krzysztof Krzywak zgłosił wniosek o przeprowadzenie ankiety w sprawie powołania 
MłodzieŜowej Rady Miejskiej /wniosek stanowi załącznik nr 19  do niniejszego protokołu/. 
 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur  poinformował, Ŝe decyzją Przewodniczących Komisji 
odstąpiono od organizowania wspólnych posiedzeń Komisji, i tak posiedzenia Komisji 
Porządku Publicznego i Praworządności odbywać się będą we wtorki o godz. 9.00, 
posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Pomocy Społecznej równieŜ we wtorki o godz. 13.00, 
natomiast posiedzenia Komisji Gospodarki i BudŜetu w środy o godz. 14.00. 
 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur stwierdził, Ŝe protokół z poprzedniej sesji Rady przez 
czas trwania sesji był wyłoŜony do wglądu. Nie wpłynęły Ŝadne uwagi.  
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- za przyj ęciem protokołu z poprzedniej sesji Rady głosowało 1 5 radnych "za”.  
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur stwierdził, Ŝe w wyniku głosowania protokół z XXIX 
sesji Rady z dnia 22 grudnia  2008r. został przyj ęty jednogło śnie. 
 
Do pkt.14  

Zakończenie obrad 
 

Wobec zrealizowania porządku obrad, Przewodniczący Rady o godzinie 1535 zamknął sesję. 
 
 
Protokołowała:                                  Sekretarz obrad:                       Przewodniczący obrad: 
 
Magdalena Tomaszewska                Ryszard Dembniak                         Jan Mazur 
 
 
 
Wyci ąg z protokołu otrzymali:  
 

1. Burmistrz 
2. Skarbnik  
3. Sekretarz 
4. Przewodniczący Rady 

 
 
 
 
 
 


